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HORA  7 DE LA TARDA 

 
 
 
 
 
 
 
1Acta de 1.- Aprovació, 
 
 
      c 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vist que els reunits són el total  de membres de l’Ajuntament 
en Ple, el Sr. President obre l’acte i s’entra a conèixer els 
afers inclosos en l’ordre del dia. 
 
 1.- ACORD DE MODIFICACIÓ DE LES ORDENANCES FISCALS  
         REGULADORES DELS TRIBUTS MUNICIPALS 1.999 
   
1.1.- La Llei 39/1998, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals estableix en els seus articles 15 a 19 el 
procediment per a l’aprovació i modificació de les Ordenances 
Fiscals reguladores dels tributs locals. 
En concret, l’article 6.1 del text legal esmentat determina 
que els acords de modificació de les Ordenances hauran de 
contenir la nova redacció de les normes afectades i les dates 
de la seva aprovació, i de l’inici de la seva aplicació. 
VIST el model tipus de les Ordenances Fiscals dels impostos 
municipals elaborat per la Diputació de Barcelona que es 
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proposen per a l’exercici 1999 i següents, per a tots els 
Municipis del territori de la província de Barcelona que 
vulguin adherir-s’hi,  publicades al Butlletí Oficial de la 
Província de data 14, en els quals es contempla la modificació 
del redactat dels articles de les respectives Ordenances per 
adequar-les a les modificacions legislatives que han estat 
aprovades des de la data de la seva redacció inicial. 
ATÈS que en relació a les taxes per utilització privativa o 
per aprofitament especial del domini públic i les taxes per 
prestació de serveis públics o realització d’activitat de la 
competència local el fet imposable de les quals ara és objecte 
d’un preu públic, cal adoptar el preceptiu acord d’imposició i 
ordenació dels tributs, en compliment del que preceptua la 
Disposició Transitòria segona de la Llei 25/1988, de 13 de 
juliol de modificació del règim legal de les taxes estatals i 
locals i de reordenació de les prestacions patrimonials de 
caràcter públic. 
ATÈS que, per les raons justificades als expedients 
corresponents, convé introduir determinades modificacions a 
les vigents Ordenances de Taxes per prestació de serveis. 
ATÈS que, per imperatiu de l’esmentada Llei 25/1988 s’ha 
modificat profundament el concepte de preus públics que només 
es podran establir per la prestació de serveis o realització 
d’activitat quan la seva recepció sigui voluntària per a 
l’interessat i a més el servei que es presti efectivament pel 
sector privat dins el territori del Municipi, resulta 
convenient adoptar un acord específic a l’objecte de poder 
exigir preus públics conforme a la Llei 25/1988. 
VISTA la Memòria de l’Alcaldia, els informes de la Secretaria, 
la Intervenció i el de la Comissió d’Hisenda, es proposa a 
l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar provisionalment per a l’exercici de 1999 i 
següents la modificació de les Ordenances Fiscals que a 
continuació es relacionen: 
 
Ordenança Fiscal núm. 1 - Impost de circulació de vehicles de 
tracció mecànica. 
 
Quadre de Tarifes 
Potència i Classe de vehicles   
        Quota Quota 

1.998 1.999 
A) TURISMES 
De menys de8 cavalls fiscals........  3.200 3.500 
De 8 fins a 12 cavalls fiscals .....  8.350 8.650 
De més de 12 fins a 16 cavalls fiscals..   17.350 17.650 
De més de 16 cavalls fiscals............ 24.150 24.450 
 
 
 



B) AUTOBUSOS 
De menys de 21 places................... 23.625 23.625 
De 21 a 50 places....................... 28.650 28.950 
De més de 50 places..................... 35.650 35.950 
 
C) CAMIONS 
De menys de 1000 kg. de càrrega útil.... 10.250 10.550 
De 1000 a 2999 kg. de càrrega útil...... 20.000 20.300 
De 2999 a 9999 kg. de càrrega útil...... 28.650 28.950 
De més de 9999 kg. de càrrega útil...... 35.650 35.950 
 
D) TRACTORS 
De menys de 16 cavalls fiscals..........  4.200 4.500 
De 16 a 25 cavalls......................  6.850 7.150 
De més de 25 cavalls.................... 20.100  20.400 
 
E) REMOLCS I SEMIREMOLCS ARROSSEGATS PER VEHICLES TRACCIó 

MECÀNICA 
De menys de 1000 kg. de càrrega útil....  4.200 4.500 
De 1000 a 2999 kg. de càrrega útil......  6.850 7.150 
De més de 2999 kg. de càrrega útil...... 20.100 20.400

 
F) D'ALTRES VEHICLES  

   
Ciclomotors ............................     1.250 1.250 
Motocicletes fins a 125 cc .............   1.250 1.250 
Motocicletes de més de 125cc. fins a 250cc..  2.150 2.150 
Motocicletes de més de 250cc. fins a 500cc..  4.300 4.300 
Motocicletes de més de 500cc. fins a 1000cc.. 8.250 8.550 
Motocicletes de més de 1000 cc .........  14.500 14.800 
 
 
G) Placa de motocicleta...............    900      1.100 
 
Ordenança Fiscal núm. 2 - Impost sobre béns immobles. 
 
Tipus de Gravamen          Quota Quota 

     1.998 1.999 
 
Urbana ................................      0'727%  
 
En cas de que el valor cadastral de l'urbana augmenti en un 
1'8'%, el tipus de gravamen seria el mateix de l’any passat,  
en cas de que no varies seria 0'740%. 
 
Ordenança Fiscal núm. 5 - Impost sobre activitats econòmiques. 
 
S’inclou la categoria e) Disseminats agrícoles, amb un índex 
de situació del 1'20. 
 



Ordenança Fiscal núm. 6 - Taxa per expedició de documents 
administratius. 

 
      Quota  Quota 
 1.998 1.999 
Epígraf 1r.- Concessions : 

- Llicència de venda Mercat ambulant..   1.150 1.200 
- Llicència no subjecta a altres taxes..  5.550 5.700 
- Transmissió de llicència auto-taxi..  164.900 168.200 
- Taxa per confrontació de documents ..    550     600 

 
Epígraf 2n.- Fotocòpies : 

- Per cada document que s'expedeixi en  
fotocòpia, per cada foli ... ...........      21  25 
- Per cada còpia de plànols  
topogràfics de 80 x 60 cm...............    1.700    1.750 

 
Epígraf 3r.- Concursos i oposicions : 

- Per cada proposició per prendre part 
 en concursos i oposicions .............      800      850 
    

Epígraf 4t.- Informes policials a Companyies d’Assegurances : 
 

- Fins a 3 folis.....................   ---- 3.000,- 
- Per cada foli addicional...........   ---- 2.000,- 

 
 
Ordenança Fiscal núm. 7 - Taxa per obertura d'establiments. 
 
Article 6è. - Quota tributària. 
 
Apartat 6.- En cas de transmissió de llicència el tipus de 
gravamen a aplicar serà el 100% de l’epígraf de l’IAE o 25.000  
ptes. la major d’ambdues. 
 
 
Ordenança Fiscal núm. 8 - Taxa del Cementiri Municipal. 

 Quota Quota 
 1.998 1.999 

Article 6è.- Quota tributària. 
 
Epígraf 1r.- Concessió de nínxols: 
- Concessió de nínxols de 2a. classe a  
50 anys (Sector nou)..................     190.000 193.800 
- Concessió de nínxols de 2a. classe a 
50 anys(Nínxols Vells)................  ----- 75.000 

 
Epígraf 2n.- Altres serveis. Drets  

d’enterrament en fosses o   nínxols: 
- Sense làpida........................          900 950 



- Amb làpida senzilla.................      1.150   1.200 
- Amb làpida doble...................        1.300 1.350 
- Amb làpida triple...................        1.500 1.550 

 
Trasllat de despulles a nínxols : 
- Dins el Cementiri................             900      950 
- Fora del Cementiri...............         1.150    1.200 
- Dipòsit de cadàvers..............           800      850 
- Destapar o tapar nínxols, cada vegada...    2.150    2.200 
- Col·locació de làpides, cadascuna........     900      950 
- Enterraments de fetus, per cada un.......      500      550 
- Conservació de Cementiri, per nínxol i any. 1.800    2.000 

 
Epígraf 3r.- Concessió del dret funerari a lloguer. 
 

1.- La concessió del dret  funerari a lloguer podrà 
concentrar-se inicialment per un període mínim de 4 
anys i màxim de 5. 

 
2.- La taxa que caldrà satisfer serà la següent : 

 
Els primers 4 anys..............      ----   15.000 
El segon període................      ----   3.500 

 
3.- La taxa dels períodes concertats se satisfarà d’un 

sol cop, segons la tarifa vigent, el primer any de 
cadascun dels períodes. 

 
4.- La tarifa d’aquesta taxa inclou el concepte de 

conservació, i manteniment del recinte destinat al 
descans dels difunts.   

 
Epígraf 4t.- Retrocessions. 
 

1.- L’Ajuntament abonarà per la retrocessió de nínxols la 
quantitat de 45.000 ptes. 

2.- Són condicions prèvies a la retrocessió que les 
sepultures estiguin desocupades i que les sol·liciti el 
titular. 

 
Ordenança Fiscal núm. 9 - Taxa per recollida d'escombraries. 
Article 6è. Quota tributària 

          
            Quota Quota 

  1.998 1.999 
a.- Per cada habitatge o caràcter familiar, 
    oficina o despatxdels nuclis de població 
    de Castellar del Vallès i Sant Feliu 
    del Racó ..........................        7.500   7.650  



b.- Per cada habitatge de les urbanitzacions... 9.350 9.500 
c.- Recollida domiciliària de deixalles a  
    establiments de la població o urbanitzacions : 

-Comerços a la menuda .................   14.650  14.950 
- Bars sense menjador, tallers mecànics,  
Indústries i similars fins a 20  
treballadors ..........................   20.850   21.300 
-Restaurants i discoteques ............   27.500   28.050 
- Supermercats, manufactures,  
indústries i similars.................    37.200 37.950 
- Bancs i Caixes d'Estalvi ...........   25.000 25.500 

d.- Recollida de residus domèstics d'empreses 
 de casos específics, a petició de l'interessat 
 i segons despesa del servei que seria aprovada 
 per la Comissió de Govern. 
 
 Servei voluntari de recollida de runa d’obra, 
 per m3 ...................................      4.600 4.700 
 
 
Ordenança Fiscal núm. 10 - Taxa sobre serveis urbanístics. 

   Quota    Quota 
   1.998 1.999 

Article 6è.- Base imposable i quotes.                        
 
Epígraf 3.- Taxa expedició certificats, informes 
  i inspeccions tècniques 
 
a.- Certificats de qualificació urbanística.. 4.450 4.550 
b.- Certificats sobre legalitat urbanística 
    d'immobles: 
 - Amb possessió de llicència............   11.000  11.250 
     - Sense possessió de llicència..........   27.500  28.050 
c.- Inspeccions tècniques....................    5.550   5.700 
 
Epígraf 4.- Taxa llicències obres menors o  
  pròrroga dellicència: 
 
a.- Quota mínima............................    5.000    5.100 
b.- Enderrocs. Quota mínima.................   31.750   32.400 
c.- Instal·lació de grua-torre, mínim.......   31.750   32.400 
SEGON.- Derogar amb efectes de l’1 de gener de 1999 les 
Ordenances Fiscals reguladores dels preus públics que a 
continuació es relacionen: 

- Preu públic per a les entrades de vehicles a través de  
les voreres. 

- Preu públic per retirada de vehicles abandonats o 
estacionats defectuosament  o abusivament a la via 
pública. 

- Preu públic per a l’ocupació de parades de venda fixa o 
ambulant de   mercat 



- Preu Públic per a l’ocupació temporal de la via pública 
- Preu públic per les ocupacions del subsòl, el sòl i la 

volada de la via pública. 
TERCER.- Indicar que per a la imposició i ordenació de taxes per 
utilització privativa o aprofitament especial del domini públic 
local i taxes per prestació de serveis que fins a 31 de desembre 
de 1998 constitueixen l’objecte d’exigibilitat de preus públics, 
es proposa al Ple l’adopció dels respectius acords específics. 
També es proposa al Ple l’adopció de l’ acord d’establiment de 
preus públics determinats conforme al que preveu la Llei 
25/1988. 
QUART.- Indicar que  les Ordenances Fiscals vigents en 
l’actualitat no ressenyades en els acords precedents, 
continuaran vigents fins que no s’acordi la seva modificació o 
derogació. 
CINQUÈ.- Exposar al públic en el Tauler d’ anuncis de 
l’Ajuntament els anteriors acords provisionals, així com el text 
complet de les Ordenances Fiscals modificades durant el termini 
de 30 dies hàbils comptats des del dia següent al de la 
publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la 
Província. 
Durant el període d‘exposició pública de les Ordenances, els que 
tinguin un interès directe en els termes previstos a l’article 
18 de la Llei 39/1988, podran examinar l’expedient i presentar-
hi les reclamacions que estimin oportunes. Transcorregut el 
període d’exposició pública sense haver-se presentat 
reclamacions, els acords adoptats restaran definitivament 
aprovats. 
SISÈ.- Publicar en el  Butlletí Oficial de la Província els 
acords definitius que, un cop transcorregut el període 
d’exposició pública, procedeixi adoptar, així com el text de les 
ordenances modificades. Aquesta publicació podrà limitar-se a la 
publicació dels elements essencials de determinació necessària 
per l’Ajuntament, fent constar l’adhesió a les ordenances tipus 
aprovades per la diputació.  
SETÈ.- Trametre al departament de Governació de la Generalitat 
de Catalunya els acords de modificació de les Ordenances 
Fiscals, reguladores dels tributs municipals, un cop s’hagin 
aprovat definitivament, de conformitat amb allò que preveu 
l’article 2 del Decret 94/1995 de 21 de febrer, d’ assignació de 
funcions en matèria d’hisendes locals als Departaments 
d’Economia i Finances,  
 
1.2.- ACORD D’  IMPOSICIÓ I ORDENACIÓ DE TAXES PER FETS 
IMPOSABLES QUE ANTERIORMENT EREN OBJECTE DE PREUS PÚBLICS PER 
UTILITZACIÓ PRIVATIVA O APROFITAMENT ESPECIAL DEL DOMINI PÚBLIC 
LOCAL. 
 
En compliment del previst a la Disposició Transitòria 2 de la 
Llei 25/1988, de tretze de juliol, de modificació del Règim 
Legal de les Taxes Estatals i Locals i de Reordenació de les 



Prestacions Patrimonials de Caràcter Públic, s’acorda , amb 
caràcter provisional, l’establiment de taxes per la utilització 
privativa o l’aprofitament especial del domini públic local que 
són conseqüència de la transformació dels preus públics que, per 
utilització privativa o aprofitament especial del domini públic 
local, va aprovar en el seu dia aquest Ajuntament i que en 
l’actualitat estan vigents. 
Vistos els informes tècnico-econòmics a que es refereix 
l’article 25 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora 
de les hisendes locals, en els quals es posa de manifest el 
valor de mercat de la utilitat derivada de la utilització 
privativa o aprofitament especial del domini públic local en 
cadascun dels supòsits que originen la imposició de taxes, així 
com l’informe emès per la Intervenció de Fons, es consideren 
correctes i degudament fonamentades les tarifes proposades. 
Per quant antecedeix, en compliment del que es disposa als 
articles 15.1 i 17.1 de la Llei 39/1988, s’acorda 
provisionalment: 
PRIMER.- Imposar les taxes per utilització privativa o 
aprofitament especial del domini públic local i aprovar les 
Ordenances Fiscals reguladores de les mateixes que a continuació 
es relacionen: 
APROVAR L’ORDENANÇA FISCAL  núm. 12 - Taxa per accés de vehicles 
a través de les voreres, amb les següents tarifes : 
Tarifa primera 
Accés de vehicles a edificis o cotxeres particulars o 
aparcaments individuals de propietat dins d'un aparcament 
general i els que estan situats en zones o carrers particulars 
que formin part de comunitats de propietaris, que prohibeixen 
l'aparcament de vehicles que no siguin propietat d'algun membre 
de la comunitat. 
 

Epígraf    
     
  Quota Quota 
 anual anual 
 (pessetes) (pessetes) 
 1.998 1.999 
1.- Per cada accés a local o edifici 
 de capacitat màxima de dues  
 places ........................ 5.100 5.200 
2.- Per garatges de capacitat superior 
 a dues places: 

- Base ........................ 5.100        5.200 
- Per cada plaça individual  
d'aparcament a partir de  
la tercera plaça ............... 2.000    2.050 

 
La quota d'aquest apartat serà la resultant d'addicionar a la 
base, el producte de multiplicar la tarifa d'aparcament 
individual pel nombre de places que excedeixen de 2. 



 
Tarifa segona 
Accés a garatges o locals per a la seva vigilància, poden 
realitzar les seves reparacions, la prestació de serveis de 
greixatge, rentat, banyat de petroli, etc., o proveir carburant. 
 

Epígraf    
 Quota  Quota 
 anual anual 
 (pessetes) (pessetes) 
 1.998 1.999  
1.- Per cada accés a garatge o local 
     Amb capacitat fins a deu places ..  22.800 23.250 
2.- Per cada accés a garatge o local  
 Amb capacitat d'onze a quinze 
 places ...........................  35.000    35.700 
3.- Per cada accés a garatge o local amb  

capacitat de setze a vint places .. 51.600      52.650 
4.- Per cada accés a garatge o local amb  

capacitat de vint-i-una a cinquanta  
places ............................ 75.700      77.250 
 

5.-  Per cada accés a garatge o local amb  
capacitat de més de cinquanta 
places............................ 113.500     115.800 

 
Tarifa tercera 
 
Accés a locals, garatges o aparcaments comercials per a la 
vigilància de vehicles, mitjançant preu per temps 
d'estacionament (aparcament per hores) 
 

Epígraf            
            
1.- Per cada accés a garatge o local amb 

cabuda fins a cinquanta places ..  151.350     154.400 
2.- Per cada accés a garatge o local amb 

cabuda de cinquanta-una a cent 
places...........................  378.250     385.850 

3.- Per cada accés a garatge o local amb 
cabuda de més de cent places ....  756.500     771.650 

 
Placa de gual.........................    1.650       1.700 
 
 
APROVAR L’ORDENANÇA FISCAL núm. 16 .- Taxa per l’ocupació 
temporal de la via pública (taules, cadires). 
 
APROVAR L’ORDENANÇA FISCAL núm. 17 .- Taxa per les ocupacions 
del subsòl, el sòl i la volada de la via pública. 



De conformitat amb el que disposa l’article 17.1 de la Llei 
39/1988 els presents acords provisionals, així com el text de 
les Ordenances Fiscals annexes als mateixos s’exposaran al 
públic en el Tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament durant el 
termini de 30 dies hàbils, comptats des del dia següent al de la 
publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la 
Província. 
Durant el període d’exposició pública de les Ordenances, aquells 
que tinguin un interès directe, en els termes previstos a 
l’article 18 de la llei 39/1988, podran examinar l’expedient i 
presentar les reclamacions que estimin oportunes. 
 
1.3.- ACORD D’IMPOSICIÓ I ORDENACIÓ DE TAXES PER FETS IMPOSABLES 
QUE ANTERIORMENT EREN OBJECTE DE PREUS PÚBLICS PER PRESTACIÓ DE 
SERVEIS O REALITZACIÓ D’ACTIVITATS DE COMPETÈNCIA LOCAL. 
 
En compliment del previst a la Disposició Transitòria 2 de la 
Llei 25/1988, de tretze de juliol, de modificació del Règim 
Legal de les Taxes Estatals i Locals i de Reordenació de les 
Prestacions Patrimonials de Caràcter Públic, s’acorda , amb 
caràcter provisional, l’establiment de taxes per la prestació de 
serveis públics o la realització d’activitats administratives de 
competència local  que són conseqüència de la transformació dels 
preus públic que va aprovar en el seu dia aquest Ajuntament i 
que en l’actualitat estan vigents i l’aprovació de les 
Ordenances Fiscals regulades de les mateixes 
Vistos els informes tècnico-econòmics a que es refereix 
l’article 25 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora 
de les hisendes locals, en els quals es posa de manifest el cost 
dels serveis i la previsible cobertura del mateix per la 
recaptació de les taxes que es proposa imposar, així com 
l’informe emès per la Intervenció de Fons, es consideren 
correctes i degudament fonamentades les tarifes proposades. 
Per quant antecedeix, en compliment del que es disposa als 
articles 15.1 i 17.1 de la Llei 39/1988, s’acorda 
provisionalment: 
Imposar les taxes per prestació de serveis públics o la 
realització d’activitats administratives de competència local i 
aprovar les Ordenances Fiscals reguladores de les mateixes que a 
continuació es relacionen: 
 
APROVAR L’ORDENANÇA FISCAL núm. 13 - Taxa per retirada de 
vehicles abandonats o estacionats defectuosament o abusiva a la 
via pública, amb les següents tarifes : 
 
 
 
 
 
 
 



Tarifes : 
Concepte  
 Servei Custòdia dipòsit 

grua  (per dia o frac.) 
1.998 / 1.999 1.998 / 1.999 

Bicicletes, ciclomotors,  
motocicletas, carros, carretons 
ialtres similars............. 5.300/ 5.400  300  / 350 
 
Turismes, camionetes i anàlegs 
amb tonatge brut fins a  
3.500 kg..................... 8.500/ 8.700 400  / 1500 
 
Autocars, camions i camions 
tractors amb tonatge brut fins 
7.500 kg. .................. 21.150/30.000 600  / 2500 
 
Autocars, camions i camions 
tractors amb més de 7.500 kg. 
de tonatge brut............. 26.450/50.000 1.250 / 5.000 
 
Contenidors................. 26.450/27.000 700  / 750 
 
APROVAR L’ORDENANÇA FISCAL núm. 15 - Taxa Mercats, amb les 
següents tarifes  
 
Tarifes :         
         1.998 1.999 
 
2.- Lloguer de parades eventuals, per cada 
     dia i per metre lineal o fracció: 

a) fruita i verdures................   300        310           
b) altres de parades................   250 255 

 
Així mateix s’acorda imposar la nova ordenança següent: 
 
APROVAR L’ORDENANÇA FISCAL núm. 22 .- Taxa per serveis especials 
de vigilància d’espectacles, transports, pas de caravanes i 
càrregues i descàrregues especials.              
De conformitat amb el que disposa l’article 17.1 de la Llei 
39/1988 el present acord provisional, així com el text de les 
Ordenances Fiscals annexes al mateix s’exposaran al públic en el 
Tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament durant el termini de 30 
dies hàbils, comptats des del dia següent al de la publicació de 
l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la província. 
Durant el període d’exposició pública de les Ordenances Fiscals, 
aquells que tinguin un interès directe, en els termes previstos 
a l’article 18 de la Llei 39/1988, podran examinar l’expedient i 
presentar les reclamacions que estimin oportunes. 
Defensa la proposta el Sr. Antoni Mora, regidor d’Hisenda i diu 
que s’aprova en principi, l’augment d’alguna de les ordenances. 



S’augmenta l’ordenança fiscal núm. 1 , impost de circulació de 
vehicles de tracció mecànica en 300 pessetes. La núm. 2, impost 
de bens immobles es planteja un increment de l’1’8, amb la 
clàusula que si l’Estat augmentés la base imponible quedaria 
sense efecte. La núm. 5, impost sobre activitats econòmiques es 
queda amb els mateixos valors actuals i s’introdueix un nou 
epígraf en la categoria e) disseminat d’agrícoles amb un índex 
de situació de l’1’20. Lla núm. 6, taxa per expedició de 
documents, s’aplica l’1’8 i s’introdueix com a nou criteri els 
informes policials facilitats a companyies d’assegurances amb un 
preu de  partida de  3.000 pessetes i per cada foli addicional 
2.000 pessetes. L’ordenança núm. 7, taxa per obertura 
d’establiments es queda igual i s’hi introdueix un apartat 6e): 
en cas de transmissió de llicència el tipus de gravamen aplicat 
serà el 100 per cent  segons l’IAE o 225. 000 pessetes, 
l’ordenança núm. 8, taxa de cementiri, el criteri   està en 
l’1’8 excepte conservació de cementiri que augmenta en 200 
pessetes, també es recull com a modificació la concessió del 
dret funerari de nínxols de lloguer, els primers 4 anys 15.000 
pessetes i en el segons període 3.500 pessetes, i  la reversió a 
l’Ajuntament i  s’abonarà als interessats 45.000 pessetes. 
En la taxa de recollida d’escombraries  com a criteri està 1’8 
però s’estableix un augment igual pel casc urbà i per les 
urbanitzacions. L’ordenança núm. 10, taxa sobre serveis 
urbanístics s’augmenta en l’1’8. Al mateix  temps es deroguen 
tot un seguit d’ordenances fiscals, que en aquest moment regulen 
preus públics i que a partir d’aquest moment regularan taxes, i 
són: preu públic per l’entrada de vehicles a través de les 
voreres, preu públic per retirada de vehicles abandonats o 
estacionats defectuosament, preu públic per l’ocupació de 
parades de venda fixa o ambulant de mercat, preu públic per 
l’ocupació temporal de la via pública, preu públic per 
l’ocupació del sol i subsòl i la volada de la via pública. 
Aquestes ordenances que s’han modificat i ara seran taxes, en 
algun cas mantenen la vigència i aquestes que la tenen són les 
següents: ordenança reguladora de taxes d’accés a locals i 
finques particulars a través de la vorera, 1’8; l’ordenança 
fiscal núm. 16, taxa de l’ocupació temporal de la via pública 
amb taules i cadires, no es modifica, la núm. 17, taxa per 
ocupació del sol, subsòl i volada de la via pública, no es 
modifica, la núm. 13, taxa per a la retirada de vehicles 
abandonats, la custodia dels vehicles de 450 passa a 1.500 
pessetes, els autocars, camions, tractors, la quota del servei 
de grua era de  21.600 pessetes es passa a 30.000 pessetes i la 
custodia d’aquests vehicles de 2.500 pessetes,  la d’autocars, 
camions, tractors amb més de 7.500 de tonatge brut el servei de 
grua passaria a ser de 50.000 pessetes i la custodia per dia de 
5.000 pessetes. Aquí es podria aprovar la quantitat de 50.000 
pessetes o el cost del servei. Pel que fa a l’ordenança fiscal 
núm. 15, estrictament es modifiquen els preus de lloguer de 
parades eventuals per cada dia, i metre lineal, fruites i 



verdures passa de 300 a 310, i les altres de 250 a 255 pessetes, 
la resta de l’ordenança queda com estava. 
S’aprova una ordenança fiscal nova, la núm. 22, taxa pels 
serveis especials de vigilància d’espectacles, transports, pas 
de caravanes, i càrregues i descàrregues d’actuació. 
Pel que fa a les modificacions que es van plantejar en 
l’ocupació de la via pública, sol i vol, en principi es deixen 
sobra la taula per fer-ne un estudi més acurat. 
A continuació intervé el Sr. Alcalde per destacar, en els 
impostos i taxes que són de general aplicació s’ha volgut seguir 
el criteri de la previsió d’IPC per aquest anys que serà de 
l’1’8 , excepte en aquells que s’han congelat o s’ha fet un 
augment lineal en la majoria dels casos inferior a aquest últim 
augment. Sobre l’IAE vull dir  que es congela i que es crea 
una nova categoria a petició del sector, que és la categoria més 
baixa, la de l’1’2 que seria de totes aquelles explotacions 
agrícoles que entenem que han de tenir un tracte preferent de 
cara a la seva subsistència en el futur. També fer referència al 
tema de l’ocupació de la via pública per part dels caixers de 
bancs i caixes, que queda sobre la taula fins a un proper ple.  
S’obra un torn d’intervencions, pel PSC intervé la Sra.  Rosa 
Massot   tot dient: normalment és en el ple d’octubre quan hem 
anat aprovant les ordenances fiscals. No sé perquè aquest any 
s’ha aprofitat un ple extraordinari per aprovar-les, quan només 
hem tingut una reunió informativa per discutir-les. 
Volem dir en primer lloc que sí que estem d’acord amb la decisió 
presa per l’equip de CiU de la pujada igual per urbanitzacions i 
Vila del preu de recollida d’escombraries ja que així no 
s’augmenten les diferències entre tots els habitants de 
Castellar, que, amb el transcurs dels anys arribarien a ser molt 
altes. 
L’any anterior es va aprovar una puja general del 2’1% mentre 
que l’índex del cost de la vida ha estat inferior 
(aproximadament en 1’8), els castellarencs han vist disminuir el 
seu poder adquisitiu. Per què aquest Ajuntament necessitava 
diners?. No, perquè hi ha hagut un bon any per ingressos no 
previstos en el Pressupost però si previstes a nivell intern. 
Però s’acosten eleccions i calia començar a fer obres que 
quedessin bé de cara a la galeria. No importa que el dia a dia 
no millorés ni tant sols en coses que no costen ni un duro com 
tapar senyals enganyoses dient que hi ha carrers sense sortida 
(Sant Pere d’Ullastre), cosa que no és real  i permetent que les 
obres de la carretera de Sentmenat durin més que un dia sense 
pa!!. 
Ara, en aprovar les noves ordenances, ens trobem que diuen que 
s’augmenten en un 1’8% i, com sempre, els famosos arrodoniments 
ens demostren que les apujades són gairebé sempre del 2% i en 
alguns casos els arrodoniments són escandalosos perquè aquí 
s’entén per arrodoniment afegir com a mínim 50 pessetes i això 
en molts casos passa de més car !. I sinó que ho preguntin als 



opositors que de 800 passen a 850 pessetes i això,  si la 
calculadora no falla representa més d’un 6%. 
No em vull estendre demostrant una per una que no hi ha puges de 
l’1’8 perquè totes pugen molt més, com a mínim el 2%. 
Quan vam aprovar les primeres ordenances fiscals d’aquesta 
legislatura vam arribar a un acord de tots els grups polítics: 
els preus públics del mercat havien d’anar, de mica en mica, 
acostant-se a les despeses que suposava per a l’Ajuntament el 
manteniment d’aquest servei. 
Oh sorpresa¡ Ja no es ve així¡ Ara que s’acosten eleccions cal 
tenir contents als paradistes, però no a tots. Només als “de 
casa”. Els que compleixen una funció més social, amb preus més 
barats que la resta de botigues, aquests se’ls castiga amb un 
increment del 3% (i encara es pretenia que fos més, ja que tots 
els grups de l’oposició va, protestar perquè, pels ditxosos 
arrodoniments, es pretenia que tinguessin una puja del 17%) (de 
300 a 350). 
“Els de casa” no cal que es preocupin, Ja ho diem en el ple del 
mes de setembre; del tema del mercat en tornarem a parlar i ja 
ho veieu aquí el tenim: Creieu que hi ha alguna botiga del casc 
urbà que pagui 6.000 pessetes per cinc metres de façana i amb 
tota una sèrie de serveis compresos?. I no són les botigues més 
barates de Castellar, ni molt menys¡. 
La diferència entre el que ens consta aquest mercat, que no té 
una funció social, ni molt menys, i el que reporta a les arques 
municipals es va fent cada vegada més gran, gràcies a la 
conveniència del nostre equip de govern. 
I si ens dieu que ara tenen molta competència, us donarem la 
raó. Però a aquests se’ls ajuda no apujant preus i d’altres és 
com si no existissin i no s’ha fet cas del que hem dit tantes 
vegades que s’ha de revisar l’ordenança de la taxa per recollida 
d’escombraries on paguen el mateix una botiga de fruita i 
verdura que produeix bastant brossa i una de betes i fils que ja 
em direu si en pot fer gaire!. 
Un altre tema que ens té preocupats és el tema del complexe de 
culpa d’aquest Ajuntament: es veu que estan tan preocupats per 
la falta de serveis que es donen a les urbanitzacions que se’ls 
ha de perdonar el preu públic per accés de vehicles a través de 
les voreres, els guals?. 
Seguirà molt temps aquesta discriminació cap els que viuen al 
casc urbà?. 
Ara ens tornareu a intentar justificar l’arrodoniment de les 
apujades però el 10 també és un número rodó. No cal que sigui el 
50. 
 Per acabar dir que el grup del PSC, votarà en contra. 
A continuació per ERC intervé el Sr. Francesc Deu  dient que el 
grup que representa continua en la línia mantinguda en els 
darrers anys, en el tema dels increments dels impostos 
municipals, amb el arguments que venim defensant any rera any. 
La necessitat de disposar de més recursos econòmics reals es pot 
aconseguir practicant una política d’estalvi i alhora amb 



l’incorporació de material tecnològic que tingui aquesta 
finalitat, també amb les mesures d’estalvi energètic, 
concretament aquest edifici fa ja un any que té un estudi acabat 
i encara no s’ha portat a la pràctica. Per la revisió de 
diferents serveis i equipaments podríem anar continuant amb el 
tema que us venim dient cada any, perquè les coses no varien o 
si ho fan , és poc o s’avança d’una manera molt lenta. El tema 
dels arrodoniments és un tema que és fragant  i per altra banda 
no es pot dir augments lineals ja que els vehicles petits 
augmenten un 9’37, el cementiri un 11%, la placa de motocicleta 
un 22 %, això per dir els que es disparen. El tema del cementiri 
no s’entén massa,  cada vegada hi ha més gent que paga per què 
hi ha més nínxols i per contra es continua en la mateixa 
política d’anar augmentant molt per sobre. El tema de les 
deixalles dels petits comerciants, que no tots fan el mateix 
volum, continua el preu únic. També fa temps que venim parlant 
de l’incorporació de noves ordenances en la línia de la 
sostenibilitat, modificacions per temes d’estalvi energètic, per 
temes d’habitatges desocupats, famílies necessitades etc.. de 
tot això en venim parlant però sembla que l’interès no sigui 
massa elevat perquè, ara es presenten a aprovació les ordenances 
i no s’ha pres cap mesura en aquest sentit.  
La postura del grup ERC  serà que no, mentre no h’ hagi un canvi 
de política en el sentit que hem dit. 
A continuació el Sr. Josep Gallès  del PP exposa, a diferència 
de l’any passat que vam votar a favor, vull dir que és tracta 
d’un punt de partida de gran responsabilitat tota vegada que es 
tracta de concretar els pagaments que han de fer tots els 
ciutadans de Castellar per a l’any 1999 i entenc que hem de ser 
conscients d’aquesta responsabilitat tota vegada que tindrà molt 
a veure amb la butxaca dels castellarencs . Aquest any el 
considerem molt important pel gran canvi de les circumstàncies 
de la política econòmica del govern i que es reflexa en les 
baixes dels tipus d’interessos, dels costos de la llum,  
energia, retorn als ciutadans, a primers d’any, de l’IRPF, 
hipoteques, crèdits, etc., el que configura, al meu entendre un 
altre tarannà en quan al tema de la pressió fiscal. S`hauria de 
fer una política de conscienciació, de contenció de les taxes i 
de més epígrafs o capítols de recaptació, per altra banda hi ha 
una baixa de l’IPC .                         
Amb això vull dir que aquest increment que avui es presenta a 
aprovació no queda prou justificat, l’any passat vam recolzar 
l’augment de les ordenances perquè s’havia de fer un gran esforç 
per portar endavant els programes d’inversions. Volem ser 
coherents políticament i més en la política  municipal i dels 
nostres ciutadans i de col·laboració si cal amb l’equip de 
govern , però hem de manifestar que aquest exercici la nostra 
posició respecte les ordenances fiscals serà diferents. 
Fa un anys que l’equip de govern va apujant els impostos o 
taxes, l’any passat va ser un increment cap a les 250 pessetes 
lineals, aquest any ens anem cap a les 300 pessetes. Altres 



taxes es troben al límit màxim autoritzat, no veiem en la 
proposta una ferma voluntat de contenir la despesa que va 
sortint dins de l’any en capítols que, encara que no són molt 
importants, al final es desconeixen els seus muntants. 
No es contempla en lloc la baixa dels interessos que hi va 
haver-hi fa un any , no es té en compte. Tothom sap el resultat 
dels beneficis obtinguts pels nostre Ajuntament durant l’any 
1997, no hi estem en contra dels beneficis, però s’han de tenir 
en compte  per ajustar els increments quan es fixen les taxes de 
les ordenances fiscals. 
Es diu que l’economia de l’Ajuntament gaudeix d’una bona salut 
econòmica, però comprovem que el ciutadà de Castellar no s’ho 
acaba de creure perquè no es reflecteix en la seves economies 
particulars. 
Al dir això es comprova que les recaptacions fetes durant l’any 
1998 situen els ingressos a un nivell prou satisfactori i 
considerem que s’hauria d’haver estudiat alguna rebaixa o 
congelació de les taxes, tenint en compte la bona salut que es 
parla. L’ordenança fiscal núm. 12, tarifa segona, la considerem 
aclapadora, crec que s’ha de potenciar els pagaments no 
sancionar-los. Per altra banda fa molt de temps que no es parla 
del preu fiscal ni de la campanya que es feia per la recerca de 
les empreses o comerços que no cotitzaven, com bon ciutadans. Es 
va parlar de fer una comissió de treball per esbrinar aquest 
capítol de recaptació,  i no se’ns ha dit res al respecte, 
recordo l’interès del grup municipal del PP per tenir informació 
de la gestió i de les xifres apuntades, desconeixem els muntants 
i la política que s’ha seguit. 
Per que fa a les subvencions que teníem, per part de la 
Generalitat i Diputació, desconeixem a quin nivell de recepció 
estem, això té molta importància ara que es fixen les taxes del 
pressupost, demanaria saber la xifra actual que hem rebut fins 
ara.  
Fem molts moviments de crèdit, però crec que hi ha partides que 
caldria estudiar-les més acuradament i encara més si la inversió 
és de possible exhibició i que minven la possibilitat de 
millorar altres serveis molt més necessaris del nostre poble. 
Per tenir més informació sobre el pressupost vinent, ens 
agradaria tenir un resum del total recaptat per capítols de 
taxes de les ordenances. 
Per acabar dir que sembla ser que tenim millora en els fons 
líquids i augments dels romanent de tresoreria, per tant es 
reafirmem en tot el que s’ha exposat i manifestar que en l’únic 
punt que estem conformes és amb la incorporació de l’ordenança 
de serveis especials dels espectacles i ordenació dels 
transports, la postura del grup del PP serà l’abstenció. 
Finalment per IC, el Sr. Josep Rodés  manifesta que no veu la 
necessitat que l’Ajuntament proposi l’augment de les taxes, 
aquest any era bo per no augmentar-les. La postura del grup d’IC  
serà en contra. 



El Sr. Alcalde intervé per replicar les intervencions, i comença 
dient que un tema general que cal recordar, tot i que cada any 
ho fem, és que el fet que Castellar tingui una posició econòmica 
bona, no de beneficis, és perquè des de l’any 1991 hem aplicat 
una política pressupostària i fiscal coherent, s’ha acostumat al 
contribuent a unes puges  al voltant de l’IPC, per tant, de 
vegades, la previsió no coincideix amb la liquidació, però no hi 
ha cap ensurt, depenent de la gestió, sigui bona o dolenta, de 
l’Ajuntament, la política fiscal que hem volgut portar era que 
estes en consonància amb una política que preveia una bona 
gestió de l’Ajuntament, per tant la puja ha estat sempre al 
voltant de l’IPC o en alguns casos congelat, i els casos que ha 
anat per sobre és perquè cobríem serveis que no es cobria el 
cost amb la taxa. D’aquesta gestió n’ha sortit uns resultats 
pressupostaris, any rera any, bons, evidentment també hi té a 
veure la situació econòmica, però des de l’any 1991 cap aquí, hi 
ha hagut anys dolents i anys bons. La voluntat ha estat en 
consolidar uns ingressos i  unes despeses que poguessin ser 
previsibles per l’Ajuntament i pels ciutadans, i per tant que hi 
haguessin repercussions en el dia a dia, en les taxes i els 
impostos que ha de pagar el ciutadà, amb una previsió en la 
política fiscal de l’Ajuntament. Sempre es treballa sobre 
previsions, any que la previsió ha estat per sota i la realitat 
per sobre, s’ha cobrat de menys. Les taxes que són decisives és 
IBI, vehicles, guals, són les taxes que s’apliquen a la majoria 
dels ciutadans, i la previsió d’aquestes sempre ha estat als 
voltants de l’IPC, i aquest any també ho complirem: -cementiri : 
es va arribar a la conclusió que s’havia d’arribar al cost, 
encara no s’hi ha arribar i per això s’apuja per sobre. Mercat: 
estem en una situació complicada, però hi ha d’haver-hi una 
aposta per quin tipus de municipi volem, si amb mercat o sense, 
volem un municipi amb mercat, no subsidiat, però que tiri 
endavant, ara hi ha unes quantes parades que estan en venta i 
que no troben comprador, entenem que fins que no quedi 
definitivament resolta la situació,  no es pot prendre cap acció 
per reconduir-ho. Obres de la carretera de Sentmenat, la seva 
durada és la prevista, si s’hagués pogut tallar la carretera 
durant 4 mesos, de segur que s’acabaria ràpid, però és la 
principal via de trànsit del municipi. No tenim complexa de 
culpa en les urbanitzacions, l’any 1994 es va posar en 
circulació els 243 guals de Can Carner, i la voluntat es seguir 
per aquest camí, queden molts guals encara per donar-los d’alta, 
i s’analitzarà situació per situació.  
Aquest any haguéssim pogut fer el que han fet alguns 
Ajuntaments, congelar i fins i tot rebaixar algunes taxes, però 
no ho hem fet, hem continuat amb la mateixa línia dels últims 
sis anys, apujar al voltant de l’IPC excepte aquells casos que 
la taxa no cobria el cost del servei i s’apuja més, evidentment  
hem de mirar de ser el més eficaços en la gestió pública i 
arribar a ser una Administració al servei del ciutadà i ser una 
Administració de serveis, i buscant aquesta eficàcia i 



reorganitzant les àrees de l’Ajuntament i fent-les més 
productives segur que també hem procurat un estalvi gran pel 
municipi.  
Sobre el tema de les escombraries, diré que el cost del que es 
recull comerç per comerç és molt complicat i depèn de molts 
factors, igualment aquest sentit es pot traslladar als 
habitatges, no és produeixen la mateixa deixalla una família de 
tres que una de cinc, això teòricament, així doncs, com que el 
greuge comparatiu més baix segur que és l’aplicació d’una quota 
lineal, mentre no hi hagi una solució màgica, hem d’anar cap 
aquí, tot i acceptant que si hi ha clàusules d’altres ordenances 
que poguéssim aplicar, se’n pot parlar. El tema del cementiri 
està pactat i sobre les 2.000 pessetes any, tot i que cada cop 
n’hi ha més, no hem arribat encara al cost. 
Tot contestant la intervenció del Sr. Gallés esmentar que en el 
tema econòmic hi ha circumstàncies que hi van a favor i d’altres 
que no, i a vegades el dia a dia no es correspon amb les xifres, 
hi ha greuges que cap govern ho pot arreglar, si el finançament 
local no va be, ens hem espavilat per altres cantons. A nivell 
d’associacions de municipis s’ha anat a nivell europeu per 
solucionar aquest tema, estem cobrant menys del que hauríem de 
cobrar, i si ara iniciem un recurs, d’aquí 1.000 anys encara en 
parlarem, no es pot perjudicar al ciutadà, se li ha de donar un 
referent consolidat, un referent que tingui una constància en 
quan a la imposició, i seguint aquesta línia creiem que podem 
consolidar una política econòmica de l’Ajuntament de Castellar 
que ens ha portat al sanejament. De taxes a nivell màxim en 
tenim molt poques. Sobre les subvencions de la Generalitat i 
Diputació cada any donem les xifres, i ara la Generalitat ens ha 
apujat un 20 per cent el fons català de cooperació, aquest any 
tindrem més subvencions de Diputació, de Consell Comarcal, de 
Generalitat pels diferents programes i ens venen més subvencions 
europees, i amb una perspectiva de més subvencions  europees, a 
curt termini molt bona, i aquestes subvencions les tenim perquè 
ens hem mogut per buscar-les fora del que és la part impositiva. 
Per acabar, en la intervenció del Sr. Rodés que diu que no hi ha 
la necessitat de pujar els impostos, repetir que potser aquest 
any haguéssim pogut forçar al màxim el pressupost i no apujar-
les, però els serveis i els costos els pagaríem un any o altre i 
després apujaríem als ciutadans en lloc d’un dos un quatre, no 
es tracta de tant tenim tant gastem, això és un municipi, tenim 
45 quilometres, 17.000 ciutadans, equipaments, places, i cada 
dia s’ha d’anar més a la realitat de vida i que els ciutadans  
cada vegada rebin els serveis millor i alhora més serveis, i 
això té un cost 
S’obra un torn de  replica amb la intervenció de la Sra. Rosa 
Massot pel PSC i esmenta sobre el cementiri que ja s’havia 
pactat que cada any s’aniria apujant, i igual  passa amb el 
Mercat, hi ha unes botigues que són les més cares de Castellar i 
per dir-ho alguna manera, a sobre encara se’ls afavoreix.  



Continua ERC amb el Sr. Francesc Deu i diu sobre el cementiri, 
que és cert que hi ha un pacte i que hi estem a favor, 
desconeixem si s’ha arribat  al cost doncs no se’ns ha ensenyat 
el seu pressupost, però  si cada vegada hi ha més nínxols se’n 
tindria de parlar, per exemple la persona que no pot pagar una 
làpida se li augmenta un 5’55%, mentre que el que posa una 
làpida triple només se li apuja un 3’33%, tots sabem que els 
enterraments són cars, però resulta que el que no pot pagar una 
làpida se li apuja més que el que pot pagar la làpida triple.  
S’ha dit que només ens posem amb l’estalvi energètic, això no és 
cert, constantment estem parlant de la gestió, equipaments, 
serveis, i fa molt temps que volem entrar-hi, i pensem que podem 
contribuir en millorar, si ens deixeu entrar en aquesta línia. 
Pel que fa a l’IBI -Rústica- ni hi figura, no sabem si és que no 
s’augmenta. ? 
Sobre les deixalles dels comerços, pensem que es podria fer per 
tipus d’activitat , normalment és l’activitat qui genera més 
residus, i  s’hauria de regular per tipus d’activitat. Hi ha 
altres temes que també repercuteixen en unes millors finances 
municipals, la disminució dels tipus d’interès, que és un tema 
important que ha reduït la despesa municipal al reduir els 
interessos del deute. És veritat que estem en una bona situació 
en el deute, però per altra banda estem desviant deute cap a 
altres llocs, per exemple a UBAE que no figura en el tant per 
cent de l’endeutament de l’Ajuntament. O sigui hi ha moltes 
coses a dir i la gestió no és tant autocompleent com s’han ha 
volgut fer veure: 
Continua pel PP el Sr. Sr. Josep M Gallés  tot referint-se a la 
bona salut econòmica que ha esmentat el Sr. Alcalde, diu que els 
resultats de l’exercici d’aquest any seran potser el doble dels 
de l’any passat, i penso que aquests resultats haurien de 
reflectir cap al ciutadà, i una bona manera seria la congelació 
de les taxes, i així veuria que l’Ajuntament que es cuida dels 
seus interessos els controla i si hi ha un exercici que pot 
beneficiar en la recaptació, penso que seria bo que tots se’n 
beneficiessin. També manifestar pel que fa a les obres de la 
carretera de Sentmenat i tot referint-se a l’explicació del Sr. 
Alcalde que diu que el retard ve motivat per la circulació de la 
carretera, i jo hi afegiria que els treballadors no fan tot el 
que poden i això representa uns perjudicis pels comerciants de 
la zona. 
Finalment per IC el Sr. Josep Rodés menciona  que si sabéssim el 
global de l’augment sabríem que potser és per pagar la ballarina 
de la rotonda, i aquestes són les coses que la gent veu.  
Torna a intervenir el Sr. Alcalde i tot referint-se a la 
intervenció d’ERC diu : sobre les escombraries per tipus 
d’activitat cauríem en molts greuges comparatius. També sobre el 
que s’ha dit que Convergència i Unió no ho ha arreglat tot i 
poder-ho fer, dir que quan un país té els dèficits que tenim com 
a país evidentment que hi ha prioritats molt per sobre de les 
d’Administracions, la idea primitiva del 50, 25, 25 de l’estat 



francès ja ens anava bé, sobre les millores que heu mencionat, 
val a dir que hi ha prioritats a l’igual que hi ha prioritats de 
país n’hi ha de municipi, i a vegades les velocitats no són les 
mateixes quan tens prioritats, malgrat això a tot s’hi ha 
d’arribar. 
Referint-se a la intervenció del PP dir que quan es fan obres 
que no poden ser per contribucions especials, i que milloren les 
condicions dels comerciants, no hi ha cap municipi que a més a 
més redueixi l’IAE , IBI, etc.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÚENT 
RESULTAT: 
           

Vots a favor: NOU (9) dels regidors de CiU. 
 Vots en contra: SET (7) dels regidors del PSC, ERC i IC 
 Abstencions: UNA  (1) del regidor del PP. 
 
 
 2.- MODIFICACIÓ DEL CONTRACTE DE CONCESSIÓ DEL SERVEI DE  
 NETEJA VIÀRIA I RECOLLIDA D’ESCOMBRARIES 
 
El  Ple de l’Ajuntament del dia 30 de desembre de 1991, aprovà 
la convocatòria i les bases de condicions econòmiques 
administratives per a contractar el servei de recollida 
domiciliària d’escombraries, el seu transport al centre 
d’eliminació i  la neteja viària. Aquest contracte fou adjudicat 
pel Ple del dia 26 de maig, a l’empresa “Francisco Sánchez 
Martínez, SA”, en virtut del resultat de la licitació convocada 
amb aquest efecte. 
En posterioritat s’autoritzà, el dia 28 de novembre de 1995, el 
traspàs de la concessió a favor de l’empresa “Tecnologia Medio 
Ambiente Grupo F Sánchez, SL”” (TMA), sense variacions en les 
condicions del contracte. 
ATÈS el que disposa la Llei 6/1993, de 15 de juliol, reguladora 
dels residus i la necessitat de caminar cap a una recollida de 
residus més selectiva i reciclable. 
ATÈS que l’Ajuntament s’ha acollit per acord del Ple del dia 21 
de juliol a les convocatòries de la Junta de Residus i del FEDER 
per a la construcció d’una deixalleria, la qual es troba en 
tràmit de licitació. 
Vistes les innovacions tecnològiques que es proposen per a 
millorar el servei de recollida i que suposen unes inversions 
considerables. 
Vist l’informe de Secretaria. 
ATESA la conformitat del concessionari, a l’Ajuntament Ple es 
proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.-  Modificar les condicions del contracte subscrit amb 
“Tècnologia Medio Ambiente, Grupo F. Sánchez, SL” per a prestar 
el servei de recollida de residus i neteja viària tal com es 
contemplen en clausurat que acompanya a aquesta proposta i que 



refon totes les condicions contractuals dels serveis que es 
presten i dels que s’hi introdueixen. 
SEGON.- Facultar al Sr. Alcalde a la signatura del contracte. 
El Sr. Alcalde  defensa la proposta dient que les circumstàncies 
de la recollida selectiva i de la neteja  viària han canviat 
molt, inclòs les circumstàncies que ens van portar a redactar el 
primer contracte amb l’empresa TMA  Sánchez, i que la recollida 
encara es feia amb bosses i per l’empresa Seredi, no hi havia 
recollida selectiva i tampoc neteja viària. Ara malgrat que hi 
ha molts aspectes a millorar la modificació del contracte que es 
presenta abasta a molts punts, de tota manera el per què de 
continuar amb aquesta empresa i modificar el clausurat d’acord 
amb els articles que consten en el plec de condicions, rau en 
dos motius, un amb el preu, tenim un preu ajustat, l’estudi 
comarcal que tenim ens diu que és un dels mes barats de la 
comarca. Per tal de fer un estudi més acurat del contracte es 
van mantenir reunions amb el mateix concessionari, amb els 
diferents grups polítics , amb tècnics, per tal de trobar tots 
aquells punts que poguessin millorar el contracte inicial . 
Tot seguit, l’Alcalde  passa a fer una relació dels punts que 
més canvien: 
- el període de contracte serà de sis anys i mig més dos anys 
més de pròrroga, en el  cas  que l’Ajuntament ho volgués.    
- el preu varia per l’equiparació de tots els serveis que 
actualment ens estan prestant i de la repercussió d’un servei de 
neteja addicional a les urbanitzacions, ens dona un preu 
actualitzat de 99.273.000 pessetes, que és aplicat a tot el que 
ja veníem fent més  aquest servei a les urbanitzacions. A part 
hi introduïm la construcció d’una nau de 800 m2 a la deixalleria 
i 400 dels quals seran d’ús específic per part de l’Ajuntament; 
es renova tota la maquinària, tindrem contenidors amb una 
capacitat superior . Un cop s’acabi la concessió, tota la 
maquinària nova que s’hagi comprat, quedarà de propietat de 
l’Ajuntament de Castellar. S’inclou en tot el contracte la 
recollida selectiva que fins aquest moment no estava inclosa, 
també hi haurà la recollida segregada orgànic i inorgànic, un 
cop entri en funcionament el pla comarcal de residus; també 
s’inclou l’obligació d’un percentatge determinat de personal fix  
en el municipi, que és determina amb un mínim d’un 70% . Es 
manté l’aportació del 0’5 per cent de cara a les campanyes de 
sensibilització, sobre el tema de residus i en general sobre la 
viària en el municipi, també s’establirà un pla de manteniment 
obligat de la xarxa d’embornals i reixes interceptores, fins ara 
hi havia una obligació genèrica de netejar-ho, però no hi havia 
cap referència per part nostre de quan ho feien i quan ho 
deixaven de fer. Igualment en la recollida selectiva 
s’estableixen unes freqüències mínimes; tot el tema 
d’identificatius amb vehicles i uniformes ha de ser exclusiu pel 
municipi de Castellar. No es deixa tant obert tot el tema dels 
nous serveis que es facin tant de neteja viària com de 
recollida, fins ara quedava bastant penjat les noves àrees de 



recollida i s’havia d’anar al darrera de l’empresa, ara tindrà 
un tractament específic i també hi ha el règim d’incompliments 
al respecte també queda molt més clar. Sobre la neteja de les 
places, en l’anterior contracte totes les places que no estaven 
pavimentades quedaven excloses de la neteja per part de 
l’empresa concessionària i ho feia l’Ajuntament, a partir d’ara 
queda inclòs, excepte les zones ajardinades que es fa la neteja 
per part de les brigades, però totes les altres places entrarien 
dins d’aquesta nova normativa. La gestió de la mateixa 
deixalleria entra dins d’aquest contracte sense cost addicional, 
com sabeu dins d’un termini breu, tres, quatre mesos, la 
deixalleria pot estar en funcionament; la gestió comportaria una 
despesa addicional i no fora coherent que una empresa diferent 
de la que es cuida de la recollida i neteja del municipi, estes 
fent el servei, per això s’ha arribat a un acord perquè sigui la 
mateixa empresa qui faci la gestió de la deixalleria sense cost 
addicional , estigui oberta tots els dies. També l’obligació de 
retre comptes anyals o tants cops com es demani a la comissió 
mixta entre representants municipals i de la població a 
constituir dins la comissió de participació ciutadana. Hi ha una 
novetat, els sinistres que siguin imputables directament a 
l’empresa per als contenidors o per un mal funcionament de la 
mateixa neteja viària o domiciliaria , fins  a un determinat 
import 30.000 pessetes aproximadament, es pagaria directament al 
ciutadà independentment de la negociació entre companyies.               
Finalment fa un recordatori de les coses que s’han modificat, 
t’entra elles la limitació en la deixalleria que només hi poden 
entrar residus provenint de Castellar, sigui municipals o de 
recollida selectiva i,  no poden anar-hi els residus 
industrials, encara que siguin de Castellar, en que l’industrial 
estigui obligat a pagar per fer-ne la gestió.    
També especificar que la freqüència recollida de contenidors es 
farà sempre que el contenidor estigui ple i en tot cas un cop a 
la setmana el paper, cada quinze dies el vidre i cada mes 
llaunes. 
Cal remarcar que la gestió de la deixalleria està inclosa en el 
preu global de la concessió.  
Per acabar exposició diu que aquest nou contracte esperem que 
ens aporti una millor gestió i alhora permet introduir algun 
mecanisme de control nou que no teníem fins ara i per tant que 
el contracte de l’any 1992 quedi adaptat a una realitat que avui 
ja tenim, i de cara a un futur, el tema de la gestió de la 
deixalleria i el tema de la nau, són coses totalment positives 
pel mateix Ajuntament. 
En torn d’intervencions pel PSC la Sra. Pili Llaquet  manifesta 
que com que ja queden recollides totes les propostes que s’han 
anat fent, votarem a favor i demanem que es vetlli pel 
compliment del contracte. 
Continua per ERC el Sr. Francesc Deu tot manifestant-se a favor 
i remarca que estan d’acord en la forma com s’ha portat el tema 
i diu que seria bo que tots es portessin d’ igual manera, és a 



dir, una reunió primera on es recullin les propostes dels 
diferents grups de cara a millorar el servei. A continuació fa 
esment d’alguns aspectes que no acaben de quedar clars: 
- l’empresa TMA tancarà tots els materials en un local llogat al 
mateix municipi, creiem que amb la nau nova aquest article està 
fora de lloc; - no entraran a formar part de la prestació del 
servei el materials recollits selectivament; - la substitució 
dels actuals contenidors, seria convenient preveure si n’hi 
haurà prou o serà insuficient, ... També caldria preveure la 
ubicació dels nous contenidors i evitar posar-los davant de les 
finestres dels habitatges. 
El Sr. Alcalde intervé per dir que el procediment jurídic és 
signar una modificació contractual d’acord amb aquest plec de 
condicions i amb les especificacions tècniques de la pròpia 
proposta i aquestes s’han de complir obligatòriament. 
Continua el Sr. Josep Gallés pel PP dient  és important que el 
poble estigui net i que es cuidin totes les tasques de recollida 
d’escombraries, i de neteja d’embornals        
Tot seguit passa a felicitar a tot el personal tècnic que ha 
confeccionat les condicions jurídiques i econòmiques del servei 
de recollida d’escombraries, entenc que ha estat un tema molt 
debatut i alhora s’han recollit moltes propostes importants per 
a la nostra Vila , i al mateix temps crec que es milloren molt 
les funcions d’aquesta empresa, només cal esperar que totes es 
compleixin. Tot seguit passa a fer un desglós d’alguns dels 
articles, ja esmentat en l’exposició del Sr. Alcalde.   
Per acabar el  Sr. Josep Rodés  també es manifesta a favor de la 
proposta. 
El Sr. Alcalde intervé aclarint alguns aspectes; la nau de 
serveis a construir serà de   
800 m2, i que les noves zones a incorporar es regeixen per preu 
unitari de la fórmula de contenidors, número de quilòmetres. 
 VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent les nou 
de la nit,  s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present 
Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el Secretari, amb 
el vist-i-plau del Sr. Alcalde. 
  


